
 
 
 

 

 
 

 
Zápis ze společného XI. zasedání Rady a Výboru KS JMK 

konaného dne 19. 1. 2020 od 10,00 hodin v restauraci Na Vartě, 
Brněnské náměstí, Hodonín 

 
Přítomní:  
Výbor KS JMK: předseda – Ing. R. Novotný, jednatelka – Ing. D. Malá, ekonom – I. 
Drobiličová, Ing. J. Albrecht, A. Polášková, J. Procházka, D. Sem, J. Hon, L. Reidlinger  
 
Kontrolní komise: V. Vytrhlík, J. Bayer a Ing. J. Bareš - omluveni 
Rada KS JMK:  
OO Blansko: I. Drobiličová, J. Procházka 
OO Brno: R. Valeš, J. Ludvík 
OO Břeclav: V. Vytrhlík, D. Sem 
OO Hodonín: J. Rovenský, J. Bartošík 
OO Vyškov: Ing. J. Albrecht, J. Hon 
OO Znojmo: Ing. R. Novotný, A. Stehlík 
    
Další přítomní: M. Nečasová, J. Ludvík, P. Kmenta, Z. Lejsek. 
                                                           
Program:  
1. Zahájení a schválení programu zasedání 
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu 
3. Zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2019 
- pokladní zpráva k výstavě 
- zpráva vedoucích krajských sekcí 
- diskuse k výstavě 
4. Plán práce na rok 2020 
5. Další podněty k činnosti KS JMK 
6. Příprava výročního zasedání KS JMK 
7. Diskuse 
8. Usnesení a závěr 
 
Body jednání: 
 
1. Zahájení a schválení programu zasedání – zasedání zahájil a řídil předseda KS JMK Ing. 
Radek Novotný.  
Následně vyzval ke schválení programu zasedání.    
Návrh na usnesení: Rada schvaluje program XI. zasedání Rady KS JMK. 
Hlasování: Pro 12           Proti:    0              Zdržel se: 0   Program byl schválen. 
   



2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu - zapisovatelkou byla Radou schválena 
Ing. D. Malá (hlasování Pro 12). Za ověřovatele zápisu byli Radou zvoleni Ing. R. Novotný a 
Ing. J. Albrecht (hlasování Pro 12). Usnesení bylo přijato. 
 
3. Zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2019 –  
- zhodnocení výstavy uvedl předseda KS JMK Ing. R. Novotný, obzvlášť vyzvedl práci 
exotářů – výborná expozice – „skokan roku“. Poděkoval dále za práci na výstavě všem, co se 
podíleli. 
Navrhl na rozšíření Mistrovství MORAVIA 2020 o kategorii „okrasné ptactvo“. 
  
a) pokladní zpráva k výstavě –  
- I. Drobiličová podala zprávu o příjmech a výdajích souvisejících s výstavou MORAVIA 
Brno 2019. 
Nutno ještě v letošním roce doplatit: příspěvky okresům za CV Přerov, CV Lysá n. L. a 
Mistrovství MORAVIA (bude uhrazeno do konce ledna 2020). 
Podklady k výstavám za rok 2019 od okresů k úhradě příspěvku 25.000 Kč (bude doplacena 
do konce června 2020). Prozatím tabulku a podklady nedodala OO Brno, mělo být do 30. 11. 
2019. Až bude dodáno, pak bude na dalším zasedání Rady KS rozhodnuto, zda a kolik bude 
příspěvek schválen. 
Hlasováno: Pro: 12 Usnesení bylo schváleno. 
 
b) zpráva vedoucích krajských sekcí 
- zpráva manager-logistik: v rámci srovnání s rokem 2018 byla MORAVIA 2019 logisticky 
zdařilejší, výhoda – fundus dopravován lépe, bylo by vhodné vědět dříve, jaký fundus je 
třeba, ale s ohledem na uzávěrku to není možné. Osvědčil se sklad věcí a krmiva, nic se 
z inventáře letos neztratilo. Největší problém byly kozičky, resp. některé z nich, nutno 
technicky zpevnit. L. Reidlinger vymyslí řešení, jak opravit, aby nepadaly a pak bude 
zorganizována brigáda na jejich opravu. J. Albrecht prověří, kde jsou háčky na jejich opravu 
(údajně v Křenovicích). Dále se L. Reidlinger vyjádřil k úklidu výstavy v pondělí 9. 12. - 
málo lidí na pomoc, v 58 lidech nelze pavilon vyklidit. V neděli 8. 12.  byly uklizeny klece na 
drůbež, holubí klece pak v pondělí, zbytek bylo třeba vyklidit v pondělí 9. 12.  
Problém s chybějícími židlemi – návrh, aby výstaviště vybavilo kanceláře samo, kauce na 
vozíky se vyplatila, žádný nebyl ztracen. 
Nutno vyřešit východy z pavilonu – nelze je z bezpečnostních a protipožárních důvodů 
zavírat, ale je nutno vymyslet opatření, aby tudy nevcházeli lidi.  
Pro letošní rok bude třeba sehnat více 70 cm klecí (cca 250 ks) – to bude třeba dovézt i 
z Lysé, doprava se tímto prodraží.  
 
R. Valeš – připomínky k lidem, mnozí nahlášení nedošli, stále problém, hlavně v neděli a 
v pondělí. 
 

- zpráva předsedkyně krajské sekce drůbeže - A. Poláškové: při stavění trochu prodleva 
s klecemi a podlážkami, pomocníci pro posuzování, vše OK až na jednoho ztraceného 
kohouta, ztratil se po posouzení, velký problém je ve volbě posuzovatelů – nestíhají posoudit 
do 13,00 hodin, k tomu diskutoval Ing. R. Novotný – ignorace posuzovatelů vůči hlavnímu 
garantu výstavy není do budoucna možná, A. Polášková poděkovala partě kolem M. 
Nečasové, Znojmákům a partě kolem R. Sedláře z Vyškova. 

- plná karanténa by neměla být!! 



- někteří posuzovatelé údajně nevěděli, že mají posuzovat, smlouvy navrhla podepsat např. na 
školení posuzovatelů, k tomu diskutoval J. Procházka – nutný výběr posuzovatelů ve 
spolupráci s hlavním garantem a hlavním posuzovatelem.  

- Připomínka R. Valeše – adepti posuzovali vodní drůbež, našly se chyby, nutno do budoucna 
řešit – musí s posouzením souhlasit hlavní posuzovatel. 

- J. Rovenský – návrh – část perliček ve voliérkách, problém je při chytání – nelze chytit, 
odpovězeno, že je problém řešit, aby řada drůbeže byla souvislá, 

-  Ing. R. Novotný – dobrá je na zemi vodní drůbež, módní je dávat i tuto na podlážky, lepší je 
dávat na zem, výborná podestýlka drůbeži, chválil zbourání drůbežářských klecí hned v neděli 
po výstavě. 

 
- zpráva sekce exotů – J. Hon: 
- řekl, že poděkování patří i P. Jochmanovi, který rozmístění expozice navrhl, bylo dobré, že 
expozice byly postavena již ve středu, chválena pomoc Znojmáků, což se vše odrazilo na 
kvalitě expozice, nebyly problémy s posuzováním, s likvidací výstavy.  
- kvitoval návrh na zapojení exotářů do Mistrovství MORAVIA, určitě by bylo přínosem a 
v každém okrese by se exotáři – vystavovatelé určitě našli. 
- sdělil, že bude udělána poptávka na bodovací klece, 
- Ing. D. Malá vznesla připomínku k výstavním podmínkám, aby byly připraveny včas, aby 
mohli vystavovat i zahraniční vystavovatelé (zájem rakouských vystavovatelů) 
- Z. Lejsek – poděkoval za pomoc při stavění výstavy holubářům 
- Ing. J. Albrecht – podpořil zahrnutí exotů do Mistrovství MORAVIA  
- J. Hon – problém s dopravou vody u exotů, daleká cesta, navrhl pro další ročník výstavy 
dovézt plastový zásobník na vodu na galerii.  
 
- zpráva – chovatelský trh – Z. Lejsek: 
- výstavní fundus postaven v pátek, celkem v sobotu ráno 23 lidí, počet prodejů zdvojnásoben, 
dobře hodnotil občerstvení v E0, úklid proveden v neděli večer, následně bylo pomáháno při 
úklidu králíkářům. 
- Ing. R. Novotný sdělil, že trhy splnily svůj účel, návštěvníci králičího hopu uvítali možnost 
nákupu zvířat, taktéž dobrý ohlas návštěvníků z Německa. 
 
- zpráva – králíci – J. Procházka: 
- problémy při stavění klecí – určení lidé na určitou sekci nakonec pracují jinde, třeba u 
drůbeže, je třeba určit, aby lidi byli tam, kde jsou napsáni,  
- garanti – v sobotu a neděli – na 1 garanta 200 ks králíků, někteří během celého dne nebyli 
vidět, kritika, že část klecí nebyla zapáskována, vlivem nízkého počtu garantů, pochvala 
garantů a pomocníků hlavně za Znojma, Hodonína a Břeclavi, 
- poděkoval T. Stehlíkovi, P. Kmentovi, D. Semovi a dalším za spolupráci, také hlavnímu 
posuzovateli V. Šimkovi – spolupráce při udělení pohárů,  
 
- zpráva – holubi – Ing. J. Albrecht: 
 - důsledně dbát na uzávěrku přihlášek 
- posuzování – problém způsobený odchodem studentů – zapisovatelů ve 12,00 hodin, dotaz, 
zda se dá se školou dojednat nebo to zabezpečit jinak, zvláště letos u speciálek, 
- osvědčilo se páskování klecí z hlediska ztrát zvířat,  
- garanti – ne všichni nahlášení garanti došli, zatím není problém se stavením klecí – osvědčená 
parta lidí, nutno dořešit napájení zvířat na galerii,  
- potřeba jednotného výstavního fundusu – 50 cm pro všechny holuby, 
- pochválil celý tým, 



- J. Ludvík – díky zapáskování se dařilo vychovat vystavovatele, že čekají na výdej, v neděli se 
podařilo zabezpečit,  
- problém s katalogem – chyběli v katalogu Mistři a Šampioni MORAVIA 
- Ing. D. Malá – předala kritiku snížení bodového hodnocení u moravských bagdet hlavním 
posuzovatelem holubů,  
 
Zpráva – jednatelka výstavy- Ing. D. Malá: 
- sdělila, že organizace výstavy MORAVIA Brno 2019 byla daleko snazší než rok před tím, a 
to díky vytvoření týmu kvalitních spolupracovníků z vedení KS JMK i dalších. Podělila se 
s přítomnými se svými pocity a dojmy z výstavy a poděkovala všem za spolupráci.  
 
Zaslané připomínky k výstavě na základě e-mailové výzvy před konáním dnešní schůze:  
- Ing. R. Novotný přečetl dodatečně dodané připomínky ze Znojma – dovoz klecí, občerstvení, 
propagace – chyběly plakáty na MORAVII, prodejní lístky – návrh držet se prodejních lístků, 
udělat oranžovou samolepku, aby se dalo nalepit k oceňovacímu lístku, QR kódy – 
vyzkoušeny, vozíky – kauce ano, ne? Dotaz na stánek Zemědělství žije – ÚK MCH + agentura, 
propagace zemědělství – na letošní výstavě bude letos společně. 
- připomínky zaslané e-mailem jsou přílohou tohoto zápisu.   

 
c) diskuse k výstavě 
Ing. J. Albrecht – výstavní fundus byl již vrácen do Dubu, celkem 6 souprav.  
 
R. Valeš – připomínky k lidem, mnozí nahlášení nedošli, stále problém hlavně v neděli a 
v pondělí. 
 
Návrh I. Drobiličové – odlišit finanční příspěvky na některé dny, zvláště pak na stavění a 
bourání výstavy. Jiné sazby s tím, že v neděli se bude vyplácet až ve 20,00 hodin. 
 
Ing. J. Albrecht – osvědčilo se zapáskování klecí na výstavě, žádný holub se neztratil. Je dobré, 
že se část výstavy uklidí již v neděli.   
 
Ing. R. Novotný – osvědčil se další pracovník k logistik managerovi – p. Kabát, osvědčil se 
sklad, poděkoval Liborovi za odvedenou práci. 
  
Ing. J. Albrecht – bylo by dobré vyřešit napájení na galerii.  
 
R. Valeš – problém s dvojitým prodejem králíků (P. Promberger). Řešení s QR kódem přes 
mobil. 
 
Ing. R. Novotný – návrh na přelep přepravek s prodanými zvířaty, příp. návrh na jednotnou 
krabici s přelepem, bude diskutováno na schůzi v květnu 2020. 
J. Ludvík – pochvala výstavy od rakouských vystavovatelů, vkusná výstavka brněnských 
voláčů a voliéra pštrosů. Pochvala koblihů u svačiny pro posuzovatele.  
 
R. Valeš – navrhl poslat Mátlovi děkovný dopis za půjčení vozíků a ještěrky po dobu výstavy. 
 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí informace o zhodnocení výstavy MORAVIA Brno 2019. 
Hlasování: Pro: 12, usnesení bylo přijato. 
 



 
4. Plán práce na rok 2020 
Ing. R. Novotný přednesl návrh plánu práce na rok 2020. Návrh je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK schvaluje Plánu práce na rok 2020. 
Hlasování: Pro: 12, usnesení bylo přijato. 
 
6. Další podněty k činnosti KS JMK: 
Opět diskutováno o potřebě provedení opravy koziček 
 
7. Příprava výročního zasedání KS JMK – 2.pol.  května 2020  
- účast Rada, Výbor a předsedové krajských sekcí (Polášková, Albrecht, Procházka, Sem, 
Martin Uher, Hon) + zástupci JM kraje, de Heus, L. Vágner, J. Suchý – radní SMB. 
Pořádání schůzí Rady KS JMK – návrh 4x ročně, jinak schůze výboru KS s upřednostněním e-
mailové komunikace. Návrh termínu sobota 16. 5. 20 20 od 10,00 hodin, Stodola u Stehlíků, 
Nový Šaldorf 87. 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí předpokládaný termín výročního zasedání KS JMK dne 16. 5. 
2020. 
Hlasování: Pro: 12, usnesení bylo přijato. 
 
8. Diskuse:  
J. Rovenský – diskutoval o změnách v ÚOK MCH, a to i špatné, nové podmínky pro 
Olympiády, nové oblasti znalostí, kde nejsou podklady, zvýšené startovné o 100 %,  
Na připomínku odpověděl Ing. R. Novotný – zvýšení startovného na 1000 Kč, možnost využít 
podpory MŠMT na tyto účely, včetně podpory doprovodu, navíc lze bezproblémově využít 
krajské dotace (tak jako loni, poplatek za representanty JMK zaplatilo KS) navýšení z důvodu 
počtu účasti lidí na Olympiádě – náklady na nocleh a stravu, nejsou finance v rozpočtu Svazu 
na Olympiádu. Pokud by šablony nebyly, bude se řešit.  Komise pro práci s mládeží je volena 
valnou hromadou (v roce 2018). Odbornosti – zrušena odbornost psi, ovce, kozy – nezájem 
těchto odborností, zrušena odbornost – chov kožešinových zvířat. Naopak přidána odbornost 
králičí hop – J. Svítil byl pověřen klubem, aby s V. Šimkem připravil podklady.  
 
R. Valeš – informoval o výskytu ptačí chřipky a k moru 2, vakcína Bioveta je k dostání, ale 
dražší (300 Kč/20 dávek). Doporučeno vakcinovat králíky do března. Imunita nastupuje 8-10 
dnů po aplikaci, nedoporučuje se vakcíny kombinovat. Očkování 2x do roka. 
 
9. Usnesení a závěr: přijatá usnesení jsou součástí tohoto zápisu ze zasedání. 
 
Další – výroční zasedání Výboru a Rady KS JMK se uskuteční pravděpodobně v sobotu 
16. května 2020 Stodola u Stehlíků, Nový Šaldorf 87, od 10,00 hodin. 
Hlasováno, schváleno. 
 
Zapsala: Ing. Dagmar Malá 
 
Zápis ověřili: Ing. J. Albrecht………………. 
                      Ing. R. Novotný……………….                     
                                                                                                     ------------------------------------- 
                                                                                                          Ing. Radek Novotný 
                                                                                                       předseda ČSCH, KS JMK 


